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                                                                                             Krobia, dnia 10 grudnia 2008 r. 

 

 

                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XXIX/2008 
  
                  z   XXIX sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

                  w dniu  1 grudnia 2008 r. w sali ZSOiZ w Krobi       

=========================================================  
                 godzina rozpoczęcia :    16.00 

                    godzina zakończenia :   18.40  

                    Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 15.  

                 Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 

2. Misiaczyk Gerard            - Z-ca Burmistrza.  

3. Andrzejewski Jakub        - Sekretarz Gminy. 

                    4.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy Krobia. 

                    5.   Woźniak Jacek                 - radca prawny. 

                    6.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                    7.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    
                      
                    Porządek obrad sesji : 

              ======================= 
1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji.   

      4.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

                  8.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

           a)  uchwalenia  „Programu  współpracy  Gminy  Krobia  z  organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy                    

o działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2009,  

   b)  zmiany  Uchwały  Nr  XXVI/206/2008  Rady  Miejskiej  w Krobi  z  dnia                     

2 października 2008 r. w sprawie określenia zasad, trybu udzielania i rozliczania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków, 

   c)  zmiany  Uchwały  Nr  XLIV/289/2002   Rady   Miejskiej   w  Krobi  z   dnia               

23 kwietnia 2002 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących                  

w skład zasobu mieszkaniowego Gminy Krobia,  

   d)  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  nieruchomości   zabudowanej 

położonej w Chwałkowie,  

   e)  wyrażenia  zgody  na   nieodpłatne  przejęcie  nieruchomości   położonej                       

w Pudliszkach,  

   f)   zaciągnięcia  zobowiązania  finansowego w zakresie  podjęcia  inwestycji  pn : 

„Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego ogólnie dostępnego dla dzieci              

i młodzieży w Krobi”, 
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g) zaciągnięcia zobowiązania finansowego w zakresie podjęcia zadania pn : „Roboty 

rozbiórkowe obiektu młyna przy ul. Powstańców Wlkp. w Krobi”,   

h) ustalenia stawek opłaty targowej, 

i) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

j) zmian budżetu i zmian w budżecie na 2008 rok.     

                   9.   Wolne głosy i wnioski. 

  10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.      

 11.  Zakończenie.   
 

  Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk. 

 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych. P. Burmistrza, pracowników Urzędu, sołtysów, 

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, przedstawicieli organizacji                         

i stowarzyszeń oraz pozostałych zaproszonych gości.       

      Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 15 radnych, wobec czego   

sesja jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał.   
      

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.      
       

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXVII sesji.   

Protokół z XXVII sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

      Burmistrz : skierowane zostało pismo do PKP w sprawie w wyrównania terenu przy 

przejeździe kolejowym na odcinku Krobia-Chwałkowo   oraz do Urzędu Pocztowego w Krobi 

odnośnie uporządkowania terenu przy budynku poczty, na które nie wpłynęły jeszcze 

odpowiedzi. Do Komisji Bezpieczeństwa przekazano do rozpatrzenia sprawę zakazu postoju 

na ul. Wjazdowej oraz ograniczenie prędkości na odcinku drogi powiatowej przy                             

ul. Leszczyńskiej w Pudliszkach, które nie były jeszcze rozpatrywane przez komisję. 
 

      Ad. 5  Interpelacje i zapytania radnych. 

E. Dopierała : mieszkańcy zgłaszają, że kierowcy skracają drogę jeżdżąc bardzo szybko ulicą 

Biskupiańską. Jest to ulica, którą mieszkańcy chodzą do kościoła, często są to osoby starsze.        

Być może zamontowane progi zwalniające ograniczyłyby zwiększony ruch na tej ulicy.    

L. Bem : mieszkańcy ul. Kobylińskiej zwracają się z pytaniem, kiedy rozpoczęta będzie 

inwestycja budowy chodnika przy tej ulicy i co jest powodem, że prace się opóźniają. Jak będą 

zagospodarowane pieniądze w tym roku i następnych. 

I. Jóźwiak : proszę o postawienie znaku „zatrzymywania„ przy ul. Biskupiańskiej na odcinku 

20 m od wjazdu od ul. Powst. Wlkp. Odcinek ten jest oznakowany pasami, lecz ciągle 

parkujące pojazdy uniemożliwiają prawidłowy ruch dla wjeżdżających.  

Ł. Kubiak : czy p. Burmistrz posiada wiedzę na temat naprawy drogi nr 434 na terenie naszej 

Gminy? 

K. Perdon : czy na drodze kokoszyńskiej funkcjonują znaki ograniczające ruch przez pojazdy o 

dużym tonażu? 
 

Ad. 6 Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych              

w okresie międzysesyjnym.  

09.11. – udział w spotkaniu z okazji X-lecia Samorządu Powiatowego w Gostyniu. 

11.11. – udział w uroczystościach obchodów Święta Niepodległości, wręczenie odznaczeń 

„Zasłużony dla Gminy Krobia”. 
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14.11. – udział w podsumowaniu III Powiatowego Konkursu Historycznego o Powstaniu 

Wielkopolskim, który odbył się w ZSPiG w Krobi. 

15.11. – udział w koncercie w wykonaniu Orkiestry Symfonicznej Filharmonii Zielonogórskiej 

zorganizowanym w ramach obchodów 100-lecia powstania TŚ „Harmonia”, w którym 

wystąpiły chóry z Zielonej Góry, Niemiec, Holandii i Krobi.  

17.11. – posiedzenie komisji Budżetu. 

21.11. – posiedzenie komisji Rewizyjnej. 

24, 26.11. – posiedzenie komisji Budżetu, prace nad budżetem 2009 roku. 

25.11. – posiedzenie komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

26.11. – udział w uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego. 

           - posiedzenie komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych, 

27.11. – V międzyszkolny konkurs recytatorski, który odbył się w ZSPiG w Pudliszkach, 

inauguracja obchodów 90-tej rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego. 
 

Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

K. Perdon : w związku ze spotkaniem z dyrektorem WZDW co dalej z obwodnicą i kiedy 

zostanie rozpoczęta jej budowa oraz odnośnie spotkania w Strzelcach jakie zapadły decyzje 

dot. taryf za ścieki i wodę?  

Burmistrz : odpowiedź na pierwsze pytanie udzielę w punkcie odpowiedzi na interpelacje,                 

w którym przedstawię sprawę remontu i przebudowy drogi 434. Odnośnie taryf na rok 2009 to 

opłata za wodę wyniesie 2,60 netto tj. wzrost o 11 %, ścieki 2,85, za ścieki odprowadzona do 

oczyszczalni do Rokosowa 4,08.  Różnica pomiędzy stawkami za ścieki będzie regulowana 

przez Gminę.  

Przewodniczący Rady: odnośnie przetargu na dowożenie, co oznaczało, że kwota przekraczała 

możliwości Gminy? 

Burmistrz : nie było takiego stwierdzenia, środki na ten cel zaplanowane są w budżecie. 

Przedstawiona oferta przewyższała środki jakie zaplanowano. Podjęto decyzję o powtórzeniu 

postępowania przetargowego, zaproponowane stawki nie są adekwatne do aktualnych cen 

paliwa. 

K. Perdon : czy przewiduje pan sytuację, że 5 stycznia nie będą dzieci dowożone do szkół. Czy 

przewidziane jest inne rozwiązanie awaryjne? Ile zostało złożonych ofert.  

Burmistrz : pytanie jest bardziej do zleceniobiorcy. Wzrost ofert był bardzo znaczny, najniższa 

oferta wynosiła 3,53. Przewidzieliśmy wartości wzrostowe.  Nie ma zagrożenia, że dzieci nie 

będą dowożone. Powtórzone zapytanie ofertowe myślę, że wyłoni wykonawcę w kwocie 

możliwej do zaakceptowania. Złożone zostały 3 oferty.   
 

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a) uchwalenia  „Programu  współpracy  Gminy  Krobia  z  organizacjami 

pozarządowymi  oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  o działalności  

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2009.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych I. Jóźwiak przedstawił pozytywną 

opinie o projekcie uchwały, stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu.  

J. Bujakiewicz : w  załączniku do uchwały w § 6 zapisano, że podmioty prowadzące 

działalność pożytku publicznego mogą w 2009 r. otrzymać dotacje na zadanie związane                    

z upowszechnianiem kultury fizycznej i sportu. Jedna z firm działających na terenie Gminy 

organizuje imprezy międzynarodowe.  Czy w ramach tego programu będzie mogła ubiegać się 

o takie dofinansowanie?  

Burmistrz : katalog form ujęto w § 6 ust. 1 pkt 1, który zawiera tylko przykładowe 

przedsięwzięcia dot. upowszechniania kultury fizycznej i sportu, nie wyklucza innych 
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przedsięwzięć. Impreza, o której pan wspominał, czyli zawody w powożeniu, to wg informacji 

w roku przyszłym planowane są dwa terminy imprez tego rodzaju.  Jeśli chodzi o formę 

współpracy  to jest otwarta, a dotychczas Gmina była współorganizatorem zawodów                          

i współfinansowała przedsięwzięcie.  Prowadzone były rozmowy z organizatorem imprezy                 

w roku przyszłym i nie do końca jest ustalone czy w ramach konkursu to przedsięwzięcie 

będzie realizowane.  

Uchwałę Nr XXVIII/234/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r. w sprawie 

uchwalenia  „Programu  współpracy  Gminy  Krobia  z  organizacjami pozarządowymi         

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  o działalności  pożytku publicznego    

i o wolontariacie na rok 2009; przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  
 

b) zmiany  Uchwały  Nr  XXVI/206/2008  Rady  Miejskiej  w Krobi  z  dnia                              

2 października 2008 r. w sprawie określenia zasad, trybu udzielania i rozliczania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XXVIII/235/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r. w sprawie 

zmiany  Uchwały  Nr  XXVI/206/2008  Rady  Miejskiej  w Krobi  z  dnia 2 października          

2008 r. w sprawie określenia zasad, trybu udzielania i rozliczania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków; przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

 

c)  zmiany  Uchwały  Nr  XLIV/289/2002   Rady   Miejskiej   w  Krobi  z  dnia 23 kwietnia 

2002 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu 

mieszkaniowego Gminy Krobia. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XXVIII/236/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r. w sprawie 

zmiany  Uchwały  Nr  XLIV/289/2002   Rady   Miejskiej   w  Krobi  z   dnia 23 kwietnia 2002 

r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego 

Gminy Krobia; przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  
 

d) wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  nieruchomości   zabudowanej położonej 

w  Chwałkowie.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady.  

M. Szpurka :  sprawę wielokrotnie zgłaszałem, a  dot.  pałacu w Chwałkowie, który można 

przeznaczyć np. na Ośrodek Zdrowia.  

A. Olejnik : jeśli jest taka potrzeba, to mogę przedstawić wersję graficzną w formie 

elektronicznej.  

M. Szpurka : nie ma potrzeby, ponieważ wielokrotnie odwiedzaliśmy ten budynek.   

Uchwałę Nr XXVIII/237/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r. w sprawie 

wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  nieruchomości   zabudowanej położonej                 

w Chwałkowie; przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.   
 

e) wyrażenia  zgody  na   nieodpłatne  przejęcie  nieruchomości  położonej w Pudliszkach.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

A. Miałkowski : to nie są lipy 80 letnie, tylko 200 letnie.  

Uchwałę Nr XXVIII/238/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r. w sprawie 

wyrażenia  zgody  na   nieodpłatne  przejęcie  nieruchomości   położonej w Pudliszkach; 

przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.   
 

f) zaciągnięcia  zobowiązania  finansowego w zakresie  podjęcia  inwestycji  pn : „Budowa 

wielofunkcyjnego boiska sportowego ogólnie dostępnego dla dzieci i młodzieży w Krobi”.  
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Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

J. Bujakiewicz : czy w projekcie budżetu zaplanowano środki na ten cel. 

Burmistrz : na dzień dzisiejszy w projekcie budżetu środki na to zadanie nie są ujęte, w 

związku z tym, że prowadzone były jeszcze postępowania przetargowe gruntów pod 

inwestycję oraz kwestiami dofinansowania ze środków zewnętrznych. Podobnie jak kolejna 

uchwała nie ujęto środków  w przyszłorocznym budżecie na to zadanie.    

Uchwałę Nr XXVIII/239/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r. w sprawie 

zaciągnięcia  zobowiązania  finansowego w zakresie  podjęcia  inwestycji  pn : „Budowa 

wielofunkcyjnego boiska sportowego ogólnie dostępnego dla dzieci i młodzieży w Krobi”;  

przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  
 

g) zaciągnięcia zobowiązania finansowego w zakresie podjęcia zadania pn : „Roboty 

rozbiórkowe obiektu młyna przy ul. Powstańców Wlkp. w Krobi”.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

L. Bem : jest to podobna sytuacja, jak poprzednia uchwała. 

Skarbnik : w tym roku była zabezpieczona kwota 50 % tej, która jest w tym projekcie. 

Odnośnie budżetu na 2009 rok to zapisano kwotę 212.260 zł, a po kosztorysie inwestorskim 

kwota ta wzrosła o 28 tys. zł.  

Burmistrz : spowoduje to zwiększenie deficytu budżetowego. Zmniejszone zostanie zadłużenie 

tego roku, natomiast wzrosty tych wartości wynikają ze zmiany przeszacowania kosztorysu.  

L. Bem : oczywiście rozumiem, że będzie to wniesione autopoprawką Burmistrza do projektu 

budżetu na 2009 rok. 

Burmistrz : pytanie, jaka będzie formuła prac nad budżetem, czy zakłada ona odrębne 

wprowadzenie autopoprawek do budżetu. 

L. Bem : my możemy dokonać zmian z innych propozycji już ujętych w projekcie, czy będzie 

to zwiększenie  deficytu. 

Burmistrz : nie ma innej możliwości. 

Chciałbym zaoponować autopoprawkę do uchwały w związku z jednoznacznością określeń 

poprzez zastąpienie w uchwale wszystkich wyrażeń „inwestycja”  sformułowaniem „zadanie”, 

z uwagi na to, że inwestycja ma wiele znaczeń.  

Zgłoszona autopoprawkę przejęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

Uchwałę Nr XXVIII/240/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r. w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązania finansowego w zakresie podjęcia zadania pn : „Roboty rozbiórkowe 

obiektu młyna przy ul. Powstańców Wlkp. w Krobi”; przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 

radnych. 

Przerwa. Salę obrad opuścił radny L. Bem 
 

h) ustalenia stawek opłaty targowej. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

I. Jóźwiak : jak będzie traktowana opłata dla osób handlujących we wjazdach do posesji tj. 

obecnie jest to prowadzone naprzeciw kościoła? Czy będzie obowiązywała taryfa poza terenem 

targowiska? Jak jest finansowane sprzątanie targowiska po dniu targowym, jakie są to koszty?  

Burmistrz : co do wartości finansowych za sprzątanie nie jestem dzisiaj zorientowany. Główną 

treścią tej uchwały jest opłata za sprzedaż poza terenem targowiska.  Sprzedaż w bramie 

naprzeciw kościoła objęta będzie opłatą dot. handlowania poza terenem targowiska. 

J. Bujakiewcz : w § 2 brak określenia „dzienne”, uważam, że należałoby ten zapis uzupełnić. 

Burmistrz : tak, są to również w tym paragrafie opłaty dzienne. 

M. Szpurka : mnie chodzi o handel obwoźny. Czy jest to ujęte w uchwale? 

Burmistrz : w § 2  zawarto trzy formy związane ze sprzedażą poza terenem targowiska ujęta w 

5 punktach. W pkt. 5 niezależnie od formy ujęta jest opłata za sprzedaż  płodów rolnych, 

leśnych, produktów ogrodniczych i sadowniczych, z własnej produkcji która wynosić będzie13 
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zł. Opłatami tymi objęte będą osoby handlujące produktami rolnymi nie wyprodukowane przez 

nich.  

K. Perdon : czy możemy liczyć na współpracę policji, aby osoby handlujące opłaty te              

uiszczały  ? 

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji : tak, lecz należy uregulować kwestie kontroli i formy 

opłaty za prowadzenie handlu oraz sprawę zajęcia pasa drogowego. Na pewno będziemy 

wspierać w egzekwowaniu tych opłat. 

M. Szpurka : jeśli osoba handlująca wykonuje to w taki sposób, że zakłóca ciszę mieszkańcom 

przyległych posesji, to co w takim przypadku?   

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji : jeśli panu to przeszkadza, to może pan to zgłosić, 

będziemy reagować.   

Uchwałę Nr XXVIII/241/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r. w sprawie 

ustalenia stawek opłaty targowej; przyjęto jednomyślnie, głosowało  14 radnych.  
 

i) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XXVIII/242/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto jednomyślnie, głosowało          

14 radnych. 
 

j) zmian budżetu i zmian w budżecie na 2008 rok. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Skarbnik przedstawił autopoprawkę do uchwały, stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu.  

Z-ca przewodniczącego komisji Budżetu J. Bujakiewicz : projekt uchwały był przedmiotem 

obrad komisji w dniu 28 listopada i uzyskał pozytywną opinię.  W dniu dzisiejszym oraz                

w przerwie sesji komisja obradowała nad autopoprawką do uchwały i tekstem jednolitym 

uchwały, którą zaopiniowała pozytywnie.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  

Uchwałę Nr XXVIII/243/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 1 grudnia 2008 r.  w sprawie 

zmian budżetu i zmian w budżecie na 2008 rok; przyjęto większością głosów 11 za,                     

3 wstrzymujące ( R. Danek, I. Jóźwiak, Ł. Kubiak), głosowało14 radnych. 
 

Ad. 9  Wolne głosy i wnioski.      
I. Jóźwiak :  jeśli można prosić do redakcji gazety Sąsiedzi Sąsiadom, to wydaje mi się, że 

wystąpiły luki w relacji  z Koncertu Requiem Mozarta. Na stronie 2 napisano, że  śpiewał 

nieżyjący pan Goćwiński, a wg mnie występował on w tym koncercie. Druga sprawa, to pani 

Stefania nie nazywa się Grandys, tylko Grondys. Następnie zapis Afe Ferum powinien być 

Ave Verum.  Niedopuszczalny jest taki zapis, jestem zbulwersowany. Kolejny zapis „testament 

L. Figasa i L. Czwojdy” nie powinien mieć miejsca, ponieważ p. Czwojda żyje. Na pierwszej 

stronie ekspozycja takiego zdjęcia nie jest zrozumiała, pokazane plecy dyrygenta, uważam, że 

należało zamieścić inne zdjęcie.  

J. Bujakiewicz : z poprzedniej kadencji przyjąłem taką zasadę, że jak się coś dobrze dzieje, 

zostało prawidłowo wykonane to uważam, że z trybuny sesji należy się odpowiednie 

podziękowanie. W Gogolewie po 6 latach starań dokonano rozbiórki rudery, bo to nawet nie 

można było nazwać budynkiem mieszkalnym. Środki na ten cel przeznaczone zostały ze 

środków ANR w Lesznie, niebezpieczeństwo zniknęło oraz uległy poprawie warunki wizualne 

tej części miejscowości. Proszę przy okazji spotkania w Agencji o przekazanie podziękowania 

od mieszkańców osiedla w Gogolewie, myślę także, że również od władz  sołeckich. Prośba 

byłaby aby w wyniku istniejących roszczeń podjąć starania o przejęcie tej działki. 
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Ł. Kubiak : chciałbym wrócić do Walnego Zebrania SWPPG. Proszę p. Burmistrza                      

o przybliżenie  sprawy wzrostu składki. Nie jestem przeciwny działaniom Stowarzyszenia, ale 

chciałbym wiedzieć czym sugerowano się tak znacznym wzrostem składek o 30 %. 

Ad. 10  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Burmistrz : bezpieczeństwo na ul. Biskupiańskiej  jest to sprawa dwojakiego rodzaju. Sprawa 

przestrzegania przepisów ruchu drogowego jest sprawą kluczową. Nawet znaki ograniczające 

postoju i zatrzymywania na tej ulicy nie byłyby potrzebne, ponieważ wg przepisów 10 m od 

skrzyżowania obowiązuje zakaz parkowania. Jeśli chodzi o ograniczenie prędkości na tej ulicy 

to należy tą kwestię rozważyć. Prawdopodobnie będzie składany wniosek do WZDW                      

o sfinansowanie działań poprawiających bezpieczeństwo na drogach. Również na innych 

drogach konieczne byłoby zamontowanie progów zwalniających prędkość.  

Odnośnie budowy chodnika i ścieżki rowerowej w Krobi przy ul. Kobylińskiej to wg 

informacji jakie posiadam, to pace zaplanowane na 2008 rok zostały już rozpoczęte od soboty. 

Jeśli termin będzie zachowany przez wykonawcę, to prace na odcinku ok. 70 m zakończą się 

do 10 grudnia. Natomiast całość inwestycji planowana jest na 4 lata, a obejmować będzie 

odcinek do posesji p. Woźniaka.  W roku przyszłym planowane jest założenie kanalizacji 

deszczowej, a w latach następnych ścieżka. Środki na zadanie w roku bieżącym zostaną 

wykorzystane przez Gminę, a koszt dokumentacji wyniósł 28 tys. zł. Środki nie wykorzystane 

przez Powiat  przeznaczone  na drogi naszej Gminy zwiększą budżet na rok 2009. 

Finalizowane są prace dot. dokumentacji na realizacje przebudowy drogi 434 na odcinku od 

Śremu do Rawicza. Warto byłoby zaprosić przedstawicieli WZDW na sesję Rady w celu 

przedstawienia tego projektu dla naszej Gminy, a jest to najdłuższy odcinek przebudowy tej 

drogi. Nasza Gmina przeprowadzała postępowanie dot. oddziaływania tej drogi na środowisko. 

Podobnie jak w przypadku obwodnicy Krobi nie chciałbym określać czasookresu realizacji 

zadania. Zgodnie z planami WZDW określono termin realizacji na lata 2007 - 2013. Podobnie 

jak z obwodnicą wszyscy wiedzą, że ma być, wszyscy wiedzą o planach jej budowy, a drogi 

jak nie ma, tak nie ma.  Środki finansowe w budżecie województwa są zaplanowane i jestem 

dobrej myśli, że będzie to zrealizowane. 

Przewodniczący Rady : wg najnowszych danych do końca miesiąca mają być zakończone 

decyzje środowiskowe i dalej przygotowane postępowanie przetargowe na wykonanie zadania. 

K. Perdon : po pięciu latach oczekiwań nie jest to optymistyczna wiadomość. 

Burmistrz :  wszystkie inwestycje realizowane na terenie województwa traktowane są jako 

inwestycje kluczowe.    

Odnośnie drogi kokoszyńskiej, to jest decyzja Komisji Bezpieczeństwa o ograniczeniu ruchu 

pojazdów ciężarowych. Po przygotowaniu znaków droga ta zostanie oznakowana. W roku 

przyszłym planowane są działania zmierzające do zmiany struktury drogi poprzez 

odprowadzenie wody. Jest to konieczne z uwagi na częstotliwość korzystania z tej drogi.  Jest 

jeszcze kwestia nieprawidłowego uprawiania gruntów rolnych przy drogach.   

Na zebraniu SWPPG przedstawiona została analiza działalności Stowarzyszenia. Wykazano 

postęp działalności w stosunku do lat poprzednich, poprzez dofinansowanie ze środków 

unijnych złożonych 4 wniosków. Składki członkowskie dotychczas obliczano 0,6 % od 

mieszkańca. W związku z koniecznością zwiększenie etatu o jednego pracownika Zarząd 

zaproponował zwiększenie składek o 0,9 %.  Głosując za tą propozycją byłem przeciwny. 

Moje stanowisko nie znalazło poparcia wśród innych członków. Uzasadnienie moje było takie, 

że współfinansowanie nie być może tylko na bazie składek, a pozostałą część dochodów 

Stowarzyszenie powinno wypracować.       

K. Perdon : korzystając z obecności szefa redakcyjnego naszego miesięcznika chciałbym zadać 

kilka pytań w celu wyjaśnienia odnośnie ankiety załączonej do ostatniego wydania gazety 

Sąsiedzi Sąsiadom. Co zespół redakcyjny rozumie pod pojęciem, który z radnych jest 

najaktywniejszy? Czy liczba zabieranych głosów na sesji, czy obecność na sesjach, komisjach, 
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czy inne działania, bo ja do końca nie rozumiem jak na to pytanie odpowiedzieć. Odnośnie 

pytania 7, jak ocenia Pani/Pan współpracę pomiędzy Burmistrzem a Radą Miejską. Myślę, że 

jest to pytanie skierowane bezpośrednio do p. Burmistrza i do nas radnych, bo tylko my 

możemy odpowiedzieć jako osoby współpracujące. Co mieszkańcy mając obiegowe opinie 

mogą na ten temat powiedzieć?  Jak wykorzystana ma być ta ankieta i jaki jest jej cel?  

J. Tomyślak : po raz pierwszy od 10 lat, jak powstała gazeta zrodziła się myśl, żeby taką 

ankietę przygotować. Idea była taka, że tak naprawdę kiedy raz na 4 lata dokonujemy wyboru 

radnych, ci którzy startują na radnych mają śmiałość zapytać mieszkańców o to, czy nadaje się, 

czy zechcieliby mnie wybrać. Nasz zamiar był taki, że po 2 latach spróbować też zapytać  tych 

samych radnych, jak oni oceniają, widzą funkcjonowanie Rady. Pytania do ankiety 

przygotowywały cztery osoby, 2 radnych, ja i jeszcze jedna osoba z zespołu redakcyjnego.             

Z pytań, które się pojawiły znalazły się te zamieszczone w ankiecie. Odrzucono pytanie dot. 

który z radnych jest najmniej aktywny, ponieważ nie chodzi o to,  żeby szukać dziury w całym. 

Odnośnie pytania jaki radny jest najaktywniejszy, to chodzi o to, aby ludzie, którzy 

dokonywali wyboru mieli możliwość odpowiedzenia sobie na pytanie, który jest 

najaktywniejszy. Nie dotyczy to tego, który radny zabiera głos na sesji, widoczny na łamach 

prasy, czy gdziekolwiek indziej. Każdy z ankietowanych ma sam sobie odpowiedzieć, który 

jest najaktywniejszy. A co on przez to rozumie, to jest jego rzecz. Nie można odbierać 

mieszkańcom obierać prawa oceny Rady, jeśli mają także prawo do wybierania. Też mamy 

prawo ocenić, czy efekty pracy Rady, Burmistrza idą w dobrym kierunku, czy złym. Niestety 

radni wybierani z Krobi mają szanse uzyskać znacznie większe poparcie, bo mieli więcej 

wyborców. Zespół redakcyjny pozna wyniki ankiety i być może do jej podsumowania pomoc 

socjologa byłaby konieczna.  Uważamy, że najważniejsze rzeczy, które z tej ankiety wynikną 

należałoby opublikować na łamach gazety.       

K. Perdon : mieszkańcy powinni mieć jeszcze możliwość wypowiedzenie się nie tylko „tak”, 

„nie”, „dobrze”, „źle”, ale również uzasadnić swoją ocenę.     

J. Tomyślak : też o tym myśleliśmy, ale wiemy, że ludzie mają niechęć do pisania i łatwiej jest 

im określić „tak” albo „nie”.  Myślę, że ankieta będzie mogła służyć pomocą dla radnych, czy 

Burmistrza, ponieważ będzie można zauważyć na co ludzie zwracają uwagę.   

 

Ad. 11 Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk: dziękuję wszystkim za przybycie                     

i zamykam XXIX sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

 

    Protokół sporządziła :    

                                                   

       Aurelia Sikorska              

 

 

 

 

 

 


